
Vastuuryhmän kokous 2.10.2024 klo 17–19.30 Emmaus 

 

Läsnä: Anne Karhola, Kirsti Ahonen, Päivi Katko, Kalle Mäki, Meri Papunen, Sari Papunen-
Asumaniemi, Tiina Eskelinen, Hanna Merikanto, Jarmo Rautiainen, Timo Saarinen (liittyi 
kokoukseen klo 19-), Meri Ala-Kokko (etänä). 

Puheenjohtaja: Meri Ala-Kokko 
Sihteeri: Hanna Merikanto 
Alkuhartaus: Kirsti Ahonen 
Tarjoilut: Anne Karhola 
 
Kokous alkoi klo 17.20 lyhyellä esittelykierroksella.  

Todettiin lyhyesti, että Raamattukurssi saanee jatkoa, sillä Tuomiokirkkoseurakunta saamassa 
lisenssin myös vuodelle 2025. Huomioitavaa, että Raamattukurssin sisältöä pitäisi editoida: 
materiaali hyvää, mutta siinä päällekkäisyyttä ja tiivistämistä tarvitaan.  
 

1. Kolehtisuunnitelma vuodelle 2025. (Kirsti ja Tuula Latvala ovat pohtineet uutta 
kolehtikohdetta vuodelle 2025.)   
Kirsti Ahonen esitteli alustavana ehdotuksena vuoden 2025 kummikohteiksi seuraavat: 
Dessien aids-orvot ja vammaiset lapset (Suomen Lähetysseura) sekä Naisten pankki (Kirkon 
Ulkomaanapu). Mahdollinen kummikohde voisi myös olla Kambodzassa tehtävä 
ympäristötyö (köyhien yhteisöjen tukeminen ilmastonmuutoksessa, Suomen 
Lähetysseura), Tuomiokirkkoseurakunnan nuoret käyneet juuri kohteessa. Miikka 
Ruokasen tekemä työ Kiinassa myös mahdollinen kohde. 
 
Keskustelussa tuotiin esiin Sinapinsiemen ry, jonka tekemää työtä voisi myös tukea, 
yhdistyksestä voisi myös saada uusia vapaaehtoisia. Pohdittiin kannattaako valita aivan 
uusia järjestöjä, kolehtikohteita sitovat tietyt periaatteet ja kehitysyhteistyön lisäksi on 
tärkeää tukea myös puhtaasti hengellistä työtä. Dessien kolehtikohteen virallinen nimi 
tulee tarkentaa ja Tuomiokirkkoseurakunnan nuorista voisi pyytää jonkun kertomaan 
Kambodzan matkasta.   
 
Päätös: Valitaan vuoden 2025 kolehtikohteiksi Naisten pankki (Kirkon Ulkomaanapu), 
Dessien aids-orvot ja vammaiset (Suomen Lähetysseura) sekä köyhien yhteisöjen 
tukeminen ilmastonmuutoksessa Kambodzassa (Suomen Lähetysseura).  

 
 

2. Marraskuun Tuomasmessun kolehtikohde  
Keskusteltiin marraskuun messun kokoajajoukon jättämästä pyynnöstä kerätä kolehti 
rotareiden Kävelevä Veripankki-keräykseen Ukrainassa. Periaatteena on ollut, että 
kolehtikohteet ovat kristillisiä ja luotettavia toimijoita. Mainos pienkeräyksen käytännön 
toteutuksesta kohdemaassa jätti avonaisia kysymyksiä, vaikka itse asia todettiin tärkeäksi 
ja kannatettavaksi. Vastaavaa tekevä, mutta kristillinen järjestö, olisi esimerkiksi Ukrainan 
kristillinen lääkäriseura.  
Vastuuryhmä katsoo, että tieto keräyksestä tuli vastuuryhmälle liian myöhään 
(kokouspäivänä) ja puutteellisin tiedoin, ei tietoa toimijasta Ukrainassa ja mitä kautta apu 



menee perille? Todettiin, että kirkkoherra tekee asiasta lopullisen päätöksen: kirkkoherra 
on omalta osaltaan puoltanut kohdetta, mutta odottaa tietoa vastuuryhmän päätöksestä. 
 
Päätös: Ei kerätä kolehtia rotareiden Kävelevä Veripankki-keräykseen.  

 
 

3. Tulevat Tuomasmessut sekä kokoajatilanne. 
Miksi messuihin on vaikea löytää kokoajia? 
Käydään pidempi keskustelu messujen kokoamisen iloista ja suruista.  Mikä voisi 
parantaa ja mikä menee hyvin? Pyytäisin jokaista miettimään tähän etukäteen muutamia 
ajatuksia. Mitä voimme tehdä toisin, jotta messun kokoaminen olisi helpompaa ja siihen 
ei olisi niin korkea kynnys lähteä?  
Vastuuryhmä kävi laajan keskustelun aiheesta.  
- Tähän asti konkarit pelastaneet sellaiset messut, joihin ei ole löytynyt kokoajia. Mutta 

entäpä tulevaisuudessa?  
- Pitäisikö rohkeasti luopua sellaisista messuista, joihin ei löydy kokoajia (esimerkiksi 

uuden vuoden messu) ja tällä tavalla huomioida kysynnän ja tarjonnan laki. Uuden 
vuoden messu voi myös olla kevyempi toteutukseltaan, jolloin ei tarvitse niin paljon 
vapaaehtoisia. Ajankohta on haastava.  

- Ajantasainen lista tuomaspapeista tärkeä, kaikki papit eivät valmiita Tuomasmessun 
edellyttämään prosessiin.  

- Kokoajan sijaan pitäisi korostaa tiimiä. Tuomasmessu on parhaimmillaan yhteinen 
matka. Kokoajia voi olla myös monta, mutta heidän olisi hyvä tuntea toisensa 
etukäteen. 

- Miten messun toteutusta voisi keventää? Messua edeltävän rukoushetken 
tiivistäminen (pitääkö laulaa viisi laulua ennen messua?). Pitääkö joka messuun 
rakentaa uudet alttarit vai voisiko osa olla kausialttareita? Onko kirkkokokous tai 
maanantain tuomasjatkot aina tarpeellisia? 

- Todettiin, että jo aikaisemmin tehty päätös, että kokoajajoukko saa itse päättää 
millaiset tuomasjatkot ovat ja onko niitä. Palaute tulee kuitenkin kerätä joka messusta 
tavalla tai toisella. 

- Kokoajan tehtävä ei ole työtehtävä, vaan hengellinen tehtävä.  
- Miksi Tuomasmessua tehdään? Kävijöitä varten, mutta myös tekijöitä varten.  
- Kokoajan ja tukihenkilön välisen yhteyden tukeminen: tukihenkilö on myös hengellinen 

tuki kokoajalle. 
- Kokoaja on projektipäällikön homma ja siihen ei kaikki duunarit halua.  

 
 

4. Seuraava kokous 
Seuraavassa kokouksessa käydään läpi toiminta ja talouskertomusta vuodelta 2024. 
26.11. Aleksanterin kirkko, Krypta, tarjoilu, hartaus? 
 
Päätös: Anne Karhola pitää hartauden ja tarjoilusta vastaa Päivi Katko.  

 
 

5. Muut asiat 
Tammikuun messulta puuttuu kokoaja.  



 
Päätös: Meri Papunen lupautui kokoajaksi ja Kalle Mäki tukihenkilöksi.  
 
Päätettiin kokous klo 19.38. 

 


